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Bestyrelsens beretning – Generalforsamling 2024-25 

 

Kære generalforsamling, kære andelshavere. 

Vi har i løbet af året haft et forløb, som for andelshaverne har skabt en del bekymring for 
fremtiden i DFH. Det skal jeg selvfølgelig være den første til at beklage. 

Heldigvis har vi med den nuværende bestyrelse fået skabt en plan, som tyder godt for DFH i 
fremtiden og vi har fået lagt en god vej, som jeg senere kommer ind på i beretningen. 

Vi er i det forløbende år blevet 213 andelshavere – så vi har heldigvis stadig et stigende antal 
andelshavere. 

Vi har også oplevet en stigning af ydelserne, som tilbydes til vores andelshavere. 

Vi har på alle tre ydelser biomasseadministration, fjernvarmedeklaration og GDPR 
administration mærket en markant fremgang og flere af vores andelshavere, har tilmeldt sig 
flere af vores ydelser – og det skal I have tak for. 

Som bekendt afholdte vi den 18. marts en ekstraordinær generalforsamling grundet, at den 
generalforsamlingsvalgte bestyrelse havde meddelt, at de valgte at trække sig fra bestyrelsen.  

På den ekstraordinære generalforsamling deltog 24 andelshavere og tak for det flotte 
fremmøde som fornemt indikerede, at der forsat var stor opbakning til DFH. 

Som det blev redegjort for på den ekstraordinære generalforsamling, var årsagen til at den 
tidligere bestyrelse trak sig, at der ikke var enighed med Dansk Fjernvarme om strategi, 
organisering af medarbejderressourcer og selskabets økonomi. Den nye organisering gjorde 
også at direktør Kim Behnke valgte at opsige sin stilling som direktør i DFH og fratrådte den 28. 
februar 2025. 

På den ekstraordinære generalforsamling blev følgende valgt til bestyrelsen: 

• Jens Andersen, Næstved Fjernvarme  
• Henrik Rohde, Høng Varmeværk a.m.b.a. 
• Peter G. Andersen, Løgumkloster Fjernvarme a.m.b.a. 
• Karsten Thiessen, Sæby Varmeværk a.m.b.a. 
• Lasse Kjærgaard Larsen, Marstal Fjernvarme a.m.b.a.  
 

(Jeg) Bestyrelsesleder Thomas Lykke Pedersen Norfors I/S fortsatte i bestyrelsen for DFH som 
udpeget af Dansk Fjernvarmes bestyrelse. 

På efterfølgende bestyrelsesmøde blev Niels Larsen fra Dansk Fjernvarme ansat som direktør 
for DFH. 
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Vi er i den nye bestyrelse fast besluttet på at økonomien bliver væsentligt forbedret i DFH.  

Vi har derfor budgetteret med et overskud på over kr. 1.0 mio. i 2026.  

Vi har et mål om at vores minus på egenkapitalen bliver ændret til et plus senest i regnskabsår 
2027-28.  

Beredskabsmodulet som vi længe har drøftet, hvordan vi kan få det udover rampen og få det 
gjort tilgængeligt, der har bestyrelsen indgået en aftale med Dansk Fjernvarme. 

Dansk Fjernvarme køber vores modul og det vil blive gjort tilgængelig på Dansk Fjernvarmes 
hjemmeside. Beredskabsmodulet vil fungere ligesom bestyrelsesmodulet hos Dansk 
Fjernvarme.  

I praksis betyder det at modulet stilles gratis til rådighed for alle Dansk Fjernvarmes 
medlemmer.  Dansk fjernvarmes medlemmer skal dog betale en licens for at anvende 
modulet.   

Andelshavere i DFH har som medlem af Dansk Fjernvarme også adgang til 
beredskabsmodulet, men skal ikke betale licens, da det indgår i basisbeløb. 

Vi ville gerne selv have beholdt modulet, men det var desværre ikke muligt grundet den 
økonomiske situation. 

På sidste års generalforsamling præsentere vi et budget med en forventning til et overskud på 
ca. kr. 300.000. I løbet af sidste halvår 24 blev foretaget en del ændringer grundet, ændret 
omkostninger, organisationsændringer mv. i  og budget blev ændret til et mindre underskud. 

Underskuddet på de minus kr. 91.000 er væsentligt lavere end sidste regnskabsår og da vi 
også har foretaget straksafskrivninger på ca. kr. 280.000 opnår vi et resultat som set med 
bestyrelsens øjne er tilfredsstillende. 

Økonomien bevirker også at vi varsler forhøjelse på prisbladet i 2026. Bestyrelsen har valgt, at 
det er ydelserne som får en prisstigning og at basisbeløb for at være andelshaver fastholdes. 

Bestyrelsen har også besluttet at opsige alle vores fordelsaftaler. 

Fordelsaftalerne blev indgået for at vores andelshavere kunne får ekstra ydelser og rabatter 
som en del af medlemskab.  

Desværre har vi i  2024-25 modtaget en del klager, da vi har oplevet, at en del af dem, som vi 
har lavet aftaler med, har haft en aggressiv tilgang til opsøgende salg overfor vores 
andelshavere og for andre medlemmer i Dansk Fjernvarme, som ikke var andelshaver i DFH.  

Derudover krævede det en del administrativ ressourcer, at vedligeholde fordelsaftalerne og da 
vi administrativt har reduceret væsentligt, og vi ikke har indtjening på aftalerne. Har 
bestyrelsen valgt at skære denne del væk. 
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Bestyrelsen har indgået en ny sekretariatsaftale med Dansk Fjernvarme.  

Aftalen indebærer en ny organisering. Før var DFH en del af udviklingsafdelingen i Dansk 
Fjernvarme. Udviklingsafdelingen blev nedlagt og reduceret personalemæssigt sidst i 2024 og 
medarbejderne som arbejder med ydelser i DFH er blevet en del af Varmefaglig Afdeling i 
Dansk Fjernvarme.  

Den ny organisering bevirker at Rasmus, Mette, Signe og Niels er tilknyttet DFH.  

Signe går på barsel maj 2025 og Sumaya vil løse hendes opgaver på GDPR indtil hun er tilbage 
igen i 2026. 

Sekretariatsaftalen bevirker også at beløbet til personaleomkostninger reduceres væsentligt 
og skulle gerne bidrage til et positivt resultat i 2025-26 årsregnskab. 

Som det fremgår i årsregnskabet har DFH en egenkapital på minus kr. 2.465 mio. kr.  

For at DFH forsat kan forsætte driften har bestyrelsen i Dansk Fjernvarme givet en 
underskudsgaranti på kr. 2.5 mio. frem til næste generalforsamling i 2026. 

Bestyrelsen i DFH har en forventning om at minusset på egenkapitalen er reduceret med lidt 
over kr. 1 mio. når vi afholder generalforsamling til næste år. 

Så ingen tvivl om at der bliver et øget fokus på økonomien i 2025-26 for bestyrelsen og 
direktøren. 

Jeg vil gerne takke bestyrelsen både den forhenværende og den nuværende for det gode 
samarbejde. Tak for jeres positive  engagement , konkrete medlemsbidrag, og jeres vilje til at 
være til rådighed for endnu et år. Alle er klar til genvalg 

Tak til andelshaverne for den store opbakning og tak til sekretariatet med arbejdsindsatsen og 
samvær. 

Vi glæder os til et nyt spændene år for DFH. 

 

Og med disse ord stiller jeg bestyrelsens beretning til debat for generalforsamlingen. 

 

  

 

 

 


